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Or-VII.0002.7.2016                                    

 

P R O T O K Ó Ł   Nr XIX/2016 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 30 września 2016 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 11.10 

Godzina zakończenia : 15.52 

 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Wioletta  Kowieska    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Andrzej Kościuczyk     

4. Jacek Jasiński       

5. Marian Kosakowski         

6. Jacek Karol Jaroszewicz        

7. Barbara Walesiuk 

8. Beata Marlena Jeżerys       

9. Piotr Paweł Dojlida   

10. Piotr Siemieniuk  

11. Ireneusz Jabłoński 

12. Piotr Waczyński 

13. Grzegorz Wacław Gereluk  

 

Nieobecne (usprawiedliwienia w załączeniu) – Izabela Jeniec – Kardasz i Jacek Dąbrowski  

 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

5. Beata Jakubowska – Radca Prawny 

6. Jan Matczuk – Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Białymstoku 

7. Antoni Bogdan – radny Powiatu 

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad XIX Sesji: 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o ASF. 

4. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu za I-wsze półrocze 2016 r.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Gminy Choroszcz 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Białostockiemu na zimowe utrzymanie dróg. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na realizację przesiewowych badań słuchu, wzroku i wad postawy w ramach  

programu „Zdrowy rozwój – dobry start”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Filialnej Szkoły Podstawowej  

w Rogowie. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej  

w Kruszewie w Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej w Choroszczy. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Samorządowego w Choroszczy. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w Żłobku Samorządowym w Choroszczy. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego Programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Choroszcz. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

nieruchomości. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w Choroszczy. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Porosły. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Choroszcz. 

19. Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Choroszczy. 

20. Przedstawienie informacji Burmistrza Choroszczy oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej  

o przedłożonych do analizy oświadczeniach majątkowych.. 

21. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

22. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

23. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

24. Interpelacje i wnioski radnych. 

25. Zapytania i wolne wnioski. 

26. Zakończenie obrad Sesji.   

 

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady XIX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz i Jacek Dąbrowski. 
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Burmistrz Choroszczy Robert Wardziński wręczył podziękowania osobom odchodzącym na 

emeryturę: 

-* ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)) – za obowiązkowość, profesjonalizm i fachowość podczas wykonywanych 

zadań oraz za wieloletni trud pracy na rzecz społeczności Gminy Choroszcz, 

- * (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego))  (nieobecna na Sesji) –  za 

zaangażowanie w rozwój szkolnictwa w gminie Choroszcz,  

a przede wszystkim w Szkole Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Kruszewie. 

 

 Ad. 2 - 

  

Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami.  

 Zapytała, czy ktoś chce wnieść poprawkę do porządku obrad. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wniósł poprawkę do porządku obrad dotyczącą uzupełnienia 

porządku o pkt.13 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Zespołu Obsługi 

Szkół w Choroszczy. 
 

Porządek obrad XIX Sesji, z uzupełnieniem, został przyjęty przez Radę jednogłośnie - 13 

głosami za. 

 

 

Ad. 3 – 

 

Przedstawiciel Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Białymstoku p. Jan Matczuk 

przedstawił informację o ASF, którego ogniska stwierdzono na terenie gminy Choroszcz. 

ASF – Afrykański pomór świń to wysoce zakaźna i zaraźliwa, wirusowa choroba świń 

domowych oraz dzikich (dziki, świniodziki), niegroźna dla ludzi (ludzie są niewrażliwi na 

wirusa) oraz innych gatunków zwierząt. Posiadacz zwierząt, który zauważył objawy 

nasuwające podejrzenie choroby zakaźnej, jest zobowiązany do natychmiastowego zgłoszenia 

podejrzenia choroby. Zgłoszenie należy przekazać do powiatowego lekarza weterynarii 

bezpośrednio, albo za pośrednictwem lekarza weterynarii opiekującego się gospodarstwem 

lub właściwego miejscowo organu samorządu terytorialnego (burmistrza). 

Przedstawiona prezentacja będzie umieszczona (do ściągnięcia) na stronie Internetowej 

UM Choroszcz. 

 

 

Ad. 4 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (13 głosów) przyjęła, przedstawioną przez 

Skarbnik Gminy Choroszcz p. Marię Borodziuk, informację o przebiegu wykonania budżetu 

za I-wsze półrocze 2016 roku. 

 

Radna Wioletta Kowieska poruszyła sprawę budowy drogi w Turczynie prosząc o odpowiedź 

na pytanie (e-mail): w jakim dniu Burmistrz lub Zastępca Burmistrza wystosowali pismo do 

Powiatu, że wycofują się z budowy drogi w Turczynie (2015 r.). 
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Ad. 5 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2016 

rok. 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: 
1) zwiększyć plan dochodów i wydatków o kwotę 243 504 zł. 

Zwiększenie planu dochodów następuje związku z: 

a) uzyskaniem ponadplanowych dochodów na finansowanie zadań własnych w kwocie łącznej 361 

086 zł z tytułu: 

- w rozdz. 60016 – różnych dochodów, m.in. wpłaconych odszkodowań przez firmę ubezpieczeniową 

– kwota 2 172 zł, 

- w rozdz. 70095 – rozliczenia kwalifikowalności podatku VAT dotyczącego zrealizowanych 

projektów finansowanych przy udziale środków UE – kwota 3 055 zł, 

- w rozdz. 75095 – refundacji wydatków poniesionych na wynagrodzenie koordynatora projektu 

Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego (BOF) – kwota 2 940 zł, 

- w dziale 756 – wykonaniem ponadplanowych dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych – 

kwota 294 129 zł, 

- w dziale 758 – urealnieniem dochodów ze zwrotu 40% zrealizowanych wydatków w ramach 

funduszu sołeckiego w 2015 r. – kwota 8 790 zł oraz dochodów od środków pieniężnych 

zgromadzonych na rachunkach bankowych – kwota 10 000 zł, 

- w rozdziale 90002 – urealnieniem dochodów z opłaty „śmieciowej” – kwota 30 000 zł, 

- w rozdziale 90015 – otrzymaniem wpłaty darowizny z przeznaczeniem na oświetlenie uliczne  

w miejscowości Klepacze – 10 000 zł. 

Jednocześnie urealnia się (zmniejsza) plan dochodów: 

- w rozdziale – o kwotę 150 000 zł (mylnie zaplanowano dochód w tej podziałce klasyfikacji 

budżetowej), 

- w rozdziale 92601 – o kwotę 5 000 zł, w związku z przekazaniem Miejsko – Gminnemu Centrum 

Kultury i Sportu w Choroszczy obiektów sportowych do użytkowania i pobierania pożytków. 

b) otrzymaniem dotacji celowej na zadania z zakresu administracji rządowej i zlecone ustawami –– 

kwota 36 651 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie wydatków związanych ze świadczeniem usługi 

przyłączenia do sieci w celu zapewnienia korzystania z usług szerokopasmowego dostępu do Internetu 

Szkole Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Kruszewie; 

c) otrzymaniem dotacji celowej na zadania z zakresu administracji rządowej i zlecone ustawami – 

z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały 

edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie zakupu podręczników, materiałów 

edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych. 

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziałach: 

- 60016 Drogi publiczne gminne – na wydatki bieżące w związku z wnioskiem zmieniającym 

przeznaczenie środków Funduszu sołeckiego Jeroniki – kwota 2 874 zł; 

- 63003 Zadania w zakresie upowszechniania turystyki – na wydatki związane z konserwacją  

i naprawą Miejsc Obsługi Rowerzystów w Barszczewie i Pańkach oraz oznakowaniem tras 

rowerowych kwota 1 800 zł oraz na wydatki inwestycyjne – kwota 33 000 zł; 

- 70095 Pozostała działalność – na wydatki inwestycyjne – kwota 39 633 zł; 

- 75023 Urzędy gmin.. – na wydatki inwestycyjne – kwota 50 000 zł; 

- 75412 Ochotnicze straże pożarne – na wydatki bieżące – kwota 17 500 zł; 

- 80101 Szkoły podstawowe – na zwiększenie wydatków bieżących – kwota 10 268 zł  

i inwestycyjnych – kwota 30 000 zł; 

- 80104 Przedszkola – na zwiększenie wydatków bieżących o 107 070 zł (w tym głównie na zwrot 

ponoszonych kosztów za pobyt dzieci w przedszkolach samorządowych poza terenem Gminy 

Choroszcz) i inwestycyjnych – kwota 25 000 zł; 

- 92105 Pozostałe zadania w zakresie kultury – na wydatki majątkowe – kwota 15 000 zł; 

- 92114 Pozostałe instytucje kultury – na dotacji podmiotowej dla Miejsko-Gminnego Centrum 

Kultury i Sportu w Choroszczy – kwota 45 000 zł; 
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- 92601 Obiekty sportowe – na wydatki bieżące (Fundusz sołecki w Barszczewie) – kwota 308 zł  

i inwestycyjne – kwota 18 849 zł. 

Zmniejszenie planu wydatków następuje w rozdziałach: 

- 60016 Drogi publiczne gminne – o kwotę 226 173 zł, z wydatków inwestycyjnych w związku z 

urealnieniem planu wydatków (limitów) na poszczególnych zadaniach inwestycyjnych– w wyniku 

przeprowadzonych procedur udzielenia zamówień publicznych lub zakończenia zadań – kwota 

228 739 zł i o 308 zł wydatków bieżących (na wniosek Sołectwa Barszczewo); 

- 75405 Komendy powiatowe Policji – o kwotę 6 000 zł z planowanej wpłaty na państwowy fundusz 

celowy; 

- 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg – o kwotę 2 874 zł z wydatków inwestycyjnych w związku  

z wnioskiem zmieniającym przeznaczenie środków Funduszu sołeckiego Jeroniki. 

Przenosi się plan wydatków w kwocie 2 000 zł z rozdziału 80195 Pozostała działalność (Oświata  

i wychowanie) do Rozdziału 80114 Zespoły obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół  

z przeznaczeniem na zwiększenie planu wydatków na szkolenia pracowników. 

W zakresie zadań zleconych zwiększa się plan wydatków o kwotę 37 418 zł – zgodnie z decyzją 

przyznającą dotację z budżetu państwa. 

W zakresie zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami 

samorządu terytorialnego – zwiększa się plan wydatków na: 

- udzielenie pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu, polegającej na sfinansowaniu części 

wydatków zleconych (porozumienie) na zimowe utrzymanie dróg powiatowych na terenie Gminy 

Choroszcz – kwota 25 000 zł; 

- udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na zadanie realizowane przez Powiatową 

Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną w Białymstoku na rzecz dzieci z klas I, zamieszkałych na 

terenie Gminy Choroszcz – badania przesiewowe multimedialnym programem „Słyszę i Widzę” - 

kwota 4 500 zł. 

Przeniesienie planu wydatków następują w działach 801 Oświata i wychowanie 854 Edukacyjna 

opieka wychowawcza na łączną kwotę 

– na wniosek dyrektorów placówek na łączną kwotę 15 435 zł. 

Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3: 

Poz. 2 Budowa drogi gminnej we wsi Złotoria Podlesie– uaktualnia się wartość, zgodnie  

z Zarządzeniem Nr 156/2016 Burmistrza Choroszczy z dnia 13 września 2016 r. (nastąpiło 

zmniejszenie o 14 800 zł); 

Poz. 3. Budowa drogi gminnej we wsi Ruszczany - uaktualnia się wartość, zgodnie z Zarządzeniem Nr 

156/2016 Burmistrza Choroszczy z dnia 13 września 2016 r. (nastąpiło zwiększenie o 10 000 zł); 

Poz. 6 Dokumentacje projektowe na zadania przyszłościowe – zmniejsza się o kwotę 200 000 zł; 

Poz. 6b. Przebudowa układu komunikacyjnego na os. Zielona Dolina w Choroszczy I etap – 

zmniejsza się o kwotę 6 556 zł 

Poz. 6c. Wzmocnienie nawierzchni drogi gminnej w Pańkach – zmniejszenie o kwotę 22 183 zł 

(inwestycja zakończona); 

Poz. 6k. Przebudowa ulicy 3 Maja w Choroszczy - w ramach "Programu rozwoju gminnej  

i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2020"- uaktualnia się wartość, zgodnie  

z Zarządzeniem Nr 156/2016 Burmistrza Choroszczy z dnia 13 września 2016 r. (nastąpiło 

zwiększenie o 4 800 zł); 

Poz. 7. "Kominowe Bajoro miejscem rekreacji" (zadanie realizowane w ramach Budżetu 

Obywatelskiego) wraz z zagospodarowaniem terenu wokół zbiornika – zwiększa się o kwotę 18 000 

zł; 

Poz. 7a. Projekt zagospodarowania terenów rekreacyjnych (bulwarów) przy ulicy Sienkiewicza w 

Choroszczy – wprowadza się nowe zadanie o wartości 15 000 zł; 

Poz. 8a. Wymiana i przebudowa instalacji elektrycznej w budynku zajmowanym przez Ośrodek 

Zdrowia w Złotorii – zmniejsza się o kwotę 8 867 zł (zadanie zakończone); 

Poz. 8b. Modernizacja budynku przy ulicy Sienkiewicza 29 (siedziba M-GCKiS) wraz  

z opracowaniem dokumentacji projektowej jego rewitalizacji – zwiększa się o kwotę 15 000 zł  

i rozszerza się o dokumentację projektową; 
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Poz. 8f. Wymiana pokrycia dachowego z eternitu na blachodachówkę wraz z przebudową kominów na 

budynku mieszkalnym przy ulicy 11 Listopada 11 w Choroszczy – wprowadza się nowe zadanie  

o wartości 33 500 zł; 

Poz. 9a Przebudowa i modernizacja pomieszczeń w budynku Urzędu Miejskiego przy ulicy 

Dominikańskiej 2 w Choroszczy wraz z hydroizolacją ścian zewnętrznych i wykonaniem podjazdu dla 

osób niepełnosprawnych – zwiększa się o kwotę 50 000 zł i rozszerza się zadanie o z hydroizolację 

ścian zewnętrznych i wykonanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych 

Poz. 11c. Dokumentacja projektowa na budowę boiska wielofunkcyjnego oraz zagospodarowania 

terenu przy Zespole Szkół w Choroszczy – wprowadza się nowe zadanie o wartości 30 000 zł; 

Poz. 11d. Dokumentacja projektowa na rozbudowę Przedszkola Samorządowego w Choroszczy – 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 25 000 zł; 

Poz. 14 Budowa oświetlenia ulicznego – zmniejsza się o kwotę 2 874 zł w związku z wnioskiem 

Sołectwa Jeroniki; 

Poz. 16a Dokumentacja projektowa na zagospodarowanie miejsca pamięci narodowej tzw. 

"Szubienica" wprowadza się nowe zadanie o wartości 15 000 zł; 

Poz. 28a Dokumentacja projektowa na place zabaw wprowadza się nowe zadanie o wartości 10 000 

zł; 

Poz.33 Budowa małej infrastruktury rekreacyjno-sportowej w Rogówku – zgodnie z wnioskiem 

Sołtysa, na podstawie ustaleń zebrania mieszkańców Sołectwa – zadanie nie będzie realizowane  

w 2016 r., w ramach kwoty przypadającej sołectwu postanowiono zakupić wyposażenie do świetlicy 

wiejskiej; 

Poz. 34c Dokumentacja projektowa na budowę "Bazy Sportowej" na Stadionie Miejskim  

w Choroszczy – wprowadza się nowe zadanie o wartości 25 000 zł. 

Aktualizuje się Plan dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2016 r. zgodnie z załącznikiem nr 4,  

w którym wprowadza się: 

Poz. I.1. Miejsko-Gminne Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy – Działalność statutowa – 

zwiększa się o kwotę 45 000 zł; 

Poz. II.1. Utrzymanie szlaków turystycznych (renowacja oznakowania) – zmniejsza się wartość  

o kwotę 400 zł; 

Poz. II.3. Na zakup sprzętu i wyposażenia (art. 32 ust. 3b ustawy o ochronie przeciwpożarowej) – 

zmniejsza się wartość o kwotę 1 950 zł; 

Poz. II.6a. Dotacja w formie pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu - Realizacja Programu 

Profilaktycznego "Zdrowy rozwój - dobry start" wprowadza się nowe zadanie o wartości 4 500 zł; 

Poz. III.10. Dofinansowanie zakupu samochodu pożarniczego (średniego samochodu ratowniczo-

gaśniczego z napędem 4x4) oraz przystosowania garażu i placu manewrowego (OSP Złotoria) – 

rozszerzenie zakresu zadania; 

Poz. III.12. Dofinansowanie zakupu drabiny strażackiej (OSP Barszczewo) – wprowadza się nowe 

zadanie o wartości 1 950 zł. 

 

Radny Piotr Dojlida zgłosił uwagę w sprawie ujętych w budżecie 33,5 tys zł z 

przeznaczeniem na budowę dachu na budynku komunalnym Rynek 11-go Listopada w 

kontekście następnego punktu porządku obrad Sesji w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny 

nieruchomości- jego zdaniem wprowadzając tę zmianę w budżecie doprowadzamy do sytuacji 

gdzie nie wszyscy potencjalni nabywcy, którzy będą zainteresowani kupnem mieszkalnego 

budynku komunalnego będą w tej samej sytuacji. Jeżeli mamy zamysł sprzedaży tych 

budynków to wyremontować należy wszystkie, aby były w tym samym standardzie do 

sprzedaży.  

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że w tym konkretnym budynku leje się woda 

mieszkańcom na głowę już od dłuższego czasu, a zbliża się zima. W budynku mieszczą się 

mieszkania dla 5 rodzin, a tylko 2 są wykupione, więc i tak Gmina jest zobowiązana do 

bieżących napraw i remontów. Wydatki Gminy będą tylko w zakresie mieszkań 

komunalnych, a pozostali właściciele będą partycypować w kosztach proporcjonalnie (ok. 6 
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tys zł każdy).Bonifikata dotyczy wszystkich budynków komunalnych i nie sądzi żeby było 

duże zainteresowanie ich wykupem. 

 

Radna Wioletta Kowieska przypomniała, że M. Białystok jest na etapie tworzenia 

koncepcji budowy ul. Skandynawskiej – prośba o podjęcie próby dołączenia się do tego 

projektu ze zjazdami przy ulicach w Klepaczach (Grzybowskiego, Zagórnej, Przejazd, 

Długiej) ponieważ na chwilę obecną planowane jest tylko obniżenie krawężników 

(odpowiedź e-mail); 
 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Gmina będzie współfinansować tą inwestycję 

po stronie Klepacz (ul. Graniczna jako przedłużenie wspomnianej ul. Skandynawskiej). 

Czekamy na końcową wersję projektu, który będziemy opiniować. Podstawą każdego 

projektu są wjazdy; kiedy dostaniemy koncepcję z Białegostoku zawrzemy porozumienie 

(jeśli będzie taka wola z ich strony). 
 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/178/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz i Jacek Dąbrowski. 

 

 

Ad. 6 – 
 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian Wieloletniej Prognozy 

finansowej Gminy Choroszcz na lata 2016 – 2019 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2016 – 2022. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: 
1) w Załączniku Nr 1: 

- uaktualnienie wielkości budżetowych na 2016 rok - zgodnie ze zmianami dokonanymi do dnia 30 

września 2016 r.; 

- zmianę prognozowanych dochodów i wydatków w 2017 roku - w związku z urealnieniem dochodów 

i wydatków, uwzględniającym przede wszystkim prognozowane dochody majątkowe i wydatki 

majątkowe. 

Wielkości zadłużenia i spłaty zobowiązań w całym okresie prognozowania pozostają bez zmian. 

2) w Załączniku Nr 2: 

- poz. 1.3.1.1 Opracowania zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Choroszcz – wprowadza się nowe przedsięwzięcie – nakłady łączne 375 000 zł do realizacji w latach 

2017-2019; 

- poz. 1.3.2.5 Przebudowa układu komunikacyjnego na Osiedlu Zielona Dolina w Choroszczy I etap - 

Poprawa układu komunikacyjnego w Choroszczy – aktualizuje się wartość inwestycji na podstawie 

przeprowadzonego postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie „Zaprojektuj  

i wybuduj”; 
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- poz. 1.3.2.7 i poz. 1.3.2.8 Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1543B na odcinku Czaplino-Niewodnica 

Kościelna - w ramach "Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-

2020" – zmienia się nazwę zadania inwestycyjnego; 

- poz. 1.3.2.6 i poz. 1.3.2.9 Rozbudowa ulicy 3 Maja w Choroszczy - w ramach "Programu rozwoju 

gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2020 – zmienia się nazwę zadania 

inwestycyjnego oraz jego wartość – zgodnie z kosztorysem inwestorskim. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Choroszcz na lata 2016 – 2019 wraz  

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2016 – 2022. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/179/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Jaroszewicz i Jacek 

Dąbrowski. 

 

Ad. 5 – 

 

Głos ponownie zabrała Skarbnik Gminy, która przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu w 2016 r. 

 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić pomocy 
Powiatowi Białostockiemu, polegającej na wykonaniu zimowego utrzymania dróg powiatowych  

w 2016 roku na terenie Gminy Choroszcz. Wartość pomocy rzeczowej nie może przekroczyć kwoty  

25 000 zł. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu w 2016 r. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/180/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz i Jacek Dąbrowski. 

 

 

Ad. 8  – 

 

Skarbnik Gminy wprowadziła w temat dotyczący uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na przeprowadzenie badań przesiewowych 

słuchu, wzroku i wad postawy w ramach programu „Zdrowy rozwój – dobry start”. 
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Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić  

w 2016 roku pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu w kwocie 4 500 zł na przeprowadzenie 

badań przesiewowych słuchu, wzroku oraz wad postawy w ramach programu „Zdrowy rozwój – dobry 

start”. W ramach realizacji Programu, na rzecz pierwszoklasistów z choroszczańskich szkół 

podstawowych, zostaną wykonane całkowicie bezpłatne przesiewowe badania słuchu, wzroku 

i wad postawy. Koszty badań zostaną pokryte w całości przez samorząd gminy Choroszcz – 

rodzice diagnozowanych dzieci nie ponoszą żadnych kosztów związanych z realizacją 

Programu, natomiast zdobędą wiedzę o kondycji zdrowotnej swoich dzieci w wymienionym 

zakresie oraz zdobędą niezbędne informacje i porady. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na przeprowadzenie badań 

przesiewowych słuchu, wzroku i wad postawy w ramach programu „Zdrowy rozwój – dobry 

start”. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/181/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Barbara Walesiuk i Jacek 

Dąbrowski. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys ogłosiła przerwę w obradach: 13.24 – 13.40. 

 

 

Ad. 9 – 
 

Burmistrz Choroszczy przedstawił propozycję likwidacji Szkoły Filialnej w Rogowie 

Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że zamierza się z dniem 31 sierpnia 2017 r. dokonać 

likwidacji Szkoły Filialnej w Rogowie Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza  

w Choroszczy. Uczniom likwidowanej Szkoły Filialnej w Rogowie zapewnia się 

kontynuowanie nauki i bezpłatny dowóz do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza 

w Choroszczy. Uchwała o zamiarze likwidacji tej szkoły proponowana jest w związku  

z brakiem naboru uczniów na rok szkolny 2016/2017 do w/w szkoły. Do dnia 31 sierpnia 

2016 r. w Szkole Filialnej w Rogowie uczyło się w klasach łączonych: 0-I - 7 uczniów i II-III 

- 8 uczniów. Od dnia 1 września 2016 r. rodzice dzieci uczących się w Szkole Filialnej  

w Rogowie zdecydowali o przeniesieniu dzieci do Szkoły Podstawowej im. Henryka 

Sienkiewicza w Choroszczy. W związku z tym niezbędne jest podjęcie decyzji o zamiarze 

likwidacji Szkoły Filialnej Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy  

z siedzibą w Rogowie. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 
zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej w Rogowie Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza  

w Choroszczy. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/182/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski. 

 

 

Ad. 10  – 

 

Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wprowadził w temat dotyczący 

zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Kruszewie w Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza  

w Choroszczy 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że zamierza się z dniem 31 sierpnia 2017 r. 

przekształcić Szkołę Podstawową im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Kruszewie w Szkołę 

Filialną Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy w Zespole Szkół  

w Choroszczy. Struktura Szkoły Filialnej w Kruszewie obejmuje klasy I-III oraz oddział 

przedszkolny w szkole. Uczniom kl. IV-VI zapewnia się kontynuowanie nauki i bezpłatny 

dowóz do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy w Zespole Szkół  

w Choroszczy. Uchwałę w sprawie zamiaru przekształcenia tej szkoły proponuje się  

w związku ze zmniejszającą się liczbą uczniów w Szkole Podstawowej im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Kruszewie. W roku szkolnym 2009/2010 do Szkoły uczęszczało 70 uczniów, 

w bieżącym roku szkolnym (2016/2017) uczy się w tylko 27 (oddział przedszkolny - 7; kl. I – 

1; kl. II – 6; kl. III – 3; kl. IV – 3; kl. V – 1; kl. VI - 6). Jak wynika z powyższego zestawienia, 

liczba uczniów w stosunku do ubiegłego roku szkolnego (2015/2016) zmniejszyła się o 50%. 

Dzieci uczą się w klasach łączonych (oddział przedszkolny z kl. I; kl. II z III; kl. IV z V i kl. 

VI). Regularnie spadająca liczba uczniów i dane demograficzne nie rokują możliwości 

zwiększenia liczby dzieci uczęszczających do Szkoły w Kruszewie. Rodzice uczniów Szkoły 

w Kruszewie coraz częściej przenoszą swoje dzieci do Szkoły Podstawowej im. Henryka 

Sienkiewicza w Choroszczy. Dane demograficzne przekładają się na finanse szkoły: koszt 

utrzymania 1 ucznia w roku 2015 w Szkole Podstawowej w Kruszewie wynosił 24 669,76 zł, 

a w Szkole Podstawowej w Choroszczy – 7 001,11 zł. Utworzenie Szkoły Filialnej  

w Kruszewie o strukturze organizacyjnej: oddział przedszkolny w szkole i kl. I - III umożliwi 

naukę najmłodszym uczniom jak najbliżej domu i pozwoli w dalszym ciągu pełnić rolę 

ośrodka kulturalnego mieszkańcom Kruszewa. Realizując zapisy ustawy o finansach 

publicznych, stwierdzające że wydatki publiczne powinny być dokonywane w sposób celowy 

i oszczędny, z zachowaniem zasad uzyskiwania najlepszych efektów z danych nakładów oraz 

optymalnego doboru metod i środków służących osiągnięciu założonych celów utworzenie 

Szkoły Filialnej w Kruszewie Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy 

jest wyjściem optymalnym, zapewniającym realizację przepisów wyżej cytowanej ustawy. 

 

Radna Wioletta Kowieska przypomniała, że złożyliśmy skargę do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Podlaskiego – co dalej w tej 

sprawie? 
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Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Sąd podtrzymał stanowisko Kuratora Oświaty. 

Wystąpiliśmy o uzasadnienie – po jego otrzymaniu przekażemy jego radnym. 

 

Radny Piotr Dojlida zauważył, że skoro sprawa jest toku to dzisiejsza uchwała także będzie 

nieważna.  

 

Sekretarz Mirosław Zalewski poinformował, że w sensie prawnym te rozstrzygnięcia, które 

do dzisiaj zapadły są ostateczne w sensie administracyjnym, dlatego szkoła funkcjonuje  

w obecnym kształcie (szkoła 6-klasowa). Dlatego też mamy dziś uprawnienie do 

procedowania przedstawionego projektu uchwały, aby ten problem rozstrzygnąć. Gdyby się 

okazało, że w NSA wygra Wojewoda to pojawi się dylemat, ale korzystny dla gminy: Szkoła 

funkcjonuje, dzieci otrzymają świadectwa. Natomiast, jeśli wygramy ten spór i Wojewoda 

orzekł niezgodnie z prawem to Gminie będzie przysługiwało roszczenie za straty, które z tego 

tytułu poniosła.  

 

Radna Wioletta Kowieska zgłosiła propozycję zmiany struktury organizacyjnej 

wewnętrznych organów gminy, jaką są Komisje Rady Miejskiej w Choroszczy: jedna 

Komisja, jeden przewodniczący i jego zastępca, jeden wiceprzewodniczący 

przewodniczącego rady oraz wielkości pozyskanych w wyniku tych zmian oszczędności – na 

następną Sesję. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Kruszewie w Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy. 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 8 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2 głosy, 

- wstrzymało się – 3 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/183/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski. 

 

 

 

Ad. 11 – 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie 

utworzenia Żłobka Samorządowego Nr 1 w Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że proponuje się utworzenie z dniem 1 listopada 

2016 r. jednostki budżetowej o nazwie Żłobek Samorządowy Nr 1 w Choroszczy z siedzibą 

przy ulicy Powstania Styczniowego 1, w celu realizacji zadań opiekuńczo - wychowawczych 

oraz edukacyjnych dzieci do lat 3. Liczba dzieci w Żłobku (ok. 16) dostosowana jest do 

obowiązujących przepisów. Żłobek pobiera opłaty od rodziców lub prawnych opiekunów 

dziecka za korzystanie z usług żłobkowych w postaci opłaty za pobyt, ustalonej przez Radę 

Miejską w Choroszczy; opłaty za wyżywienie; dodatkowej opłaty za korzystanie z 

wydłużonego czasu przebywania dziecka w żłobku. 

Niniejszą uchwałą Rada ustali także Statut Żłobka Nr 1 w Choroszczy. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie utworzenia Żłobka Samorządowego Nr 1 w Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/184/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski. 

 

 

Ad. 12  – 

 

Następnie Burmistrz Choroszczy wprowadził w temat dotyczący ustalenia wysokości 

opłat za pobyt dziecka w Żłobku Samorządowym Nr 1 w Choroszczy oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że proponuje się następujące stawki: 

1) opłatę za pobyt dziecka w Żłobku Samorządowym Nr 1 w Choroszczy w wysokości 500 zł 

miesięcznie, 

2) dodatkową opłatę za wydłużony pobyt dziecka w Żłobku, powyżej 10 godzin dziennie,  

w wysokości 20 zł za każdą rozpoczętą godzinę opieki, 

3) maksymalną wysokość opłaty za wyżywienie dziecka objętego opieką Żłobka na poziomie 

10 zł dziennej stawki żywieniowej. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobku Samorządowym Nr 1  

w Choroszczy oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/185/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski. 

 

 

Ad. 13 – 
 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Zespołu Obsługi Szkół w Choroszczy 

przedstawił Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w związku z utworzeniem Żłobka Samorządowego 

Nr 1 w Choroszczy - ulega zmianie zakres odpowiedzialności ZOS, w tym: 

1) ZOS jest powołany do prowadzenia stałej obsługi merytorycznej, administracyjnej, 

organizacyjnej i finansowo-księgowej placówek oświatowych i żłobka, dla których 
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organem prowadzącym jest Gmina Choroszcz, a także organizowania i pełnienia 

nadzoru nad realizacją zadań Gminy w tym zakresie; 

2) odpowiada za przygotowanie konkursów na dyrektorów placówek oświatowych  

i naboru na dyrektora żłobka oraz przeprowadzanie procedury oceny pracy 

dyrektorów placówek oświatowych,  prowadzenie akt osobowych pracowników 

placówek oświatowych, żłobka oraz pracowników ZOS z wyjątkiem akt osobowych 

dyrektorów szkół, żłobka i dyrektora ZOS. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie  zmiany Statutu Zespołu Obsługi Szkół w Choroszczy. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/186/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski. 

 

Ad. 14 – 
 

Następnie projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Choroszcz w latach 2017-2021przedstawił 

Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że Program będzie przyczyniał się do realizacji 

następujących celów: 

1) tworzenie warunków do poprawy sytuacji mieszkaniowej mieszkańców; 

2) poprawa stanu technicznego zasobu mieszkaniowego Gminy; 

3) zapewnienie lokali osobom o niskich dochodach oraz, którym sąd przyznał prawo do 

lokalu socjalnego; 

4) zapewnienie osobom eksmitowanym pomieszczeń tymczasowych. 

Program zawiera prognozę dotyczącą wielkości posiadania oraz stanu technicznego zasobu 

mieszkaniowego gminy. Lokale socjalne będą pozyskiwane poprzez przekształcenie 

dotychczasowych lokali mieszkalnych o małej powierzchni oraz niskim standardzie, 

adaptację istniejących pomieszczeń oraz podejmowanie zadań inwestycyjnych w następnych 

latach. Budynki stanowiące mieszkaniowy zasób komunalny Gminy Choroszcz to budynki  

w znacznej części stare, wymagające ciągłej konserwacji i remontów – Program zawiera 

wykaz planowanych remontów w poszczególnych obiektach. W latach 2017 - 2021 planuje 

się sprzedaż lokali mieszkalnych z mieszkalnego zasobu gminy w zależności od złożonych 

wniosków. Nie przewiduje się sprzedaży lokali przy ul. Sienkiewicza 29, ul. Sienkiewicza 25 

i ul. Branickiego 1A (dopisany po obradach Komisji) w Choroszczy, w Barszczewie, 

Konowałach, Rogowie i Złotorii oraz w budynku OSP Choroszcz. Sprzedaż komunalnych 

lokali mieszkalnych będzie prowadzona z zastosowaniem bonifikaty od cen sprzedaży lokalu 

mieszkalnego. Szczegółowe zasady udzielania bonifikat od ceny sprzedaży lokali 

mieszkalnych stanowiących własność Gminy na rzecz ich najemców określa odrębna uchwała 

Rady Miejskiej w Choroszczy. Program precyzuje ponadto zasady polityki czynszowej oraz 
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warunki obniżania czynszu oraz sposób i zasady zarządzania lokalami i budynkami 

wchodzącymi w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Choroszcz  

w latach 2017-2021. 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XIX/187/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 33) 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski, Jacek Jasiński  

i Ireneusz Jabłoński. 

 

 

Ad. 15 – 

 

Ponownie głos zabrał Sekretarz Gminy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że proponuje się, aby Rada wyraziła zgodę na 

udzielenie przez Burmistrza Choroszczy bonifikaty w wysokości 70% od ceny nieruchomości 

sprzedawanej jako lokal mieszkalny, stanowiącej własność gminy Choroszcz, jeżeli będzie 

ona sprzedawana na rzecz dotychczasowego najemcy w trybie bezprzetargowym. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2 głosy, 

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XIX/188/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 34) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski i Ireneusz 

Jabłoński. 

 

 

Ad. 16 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad głos zabrał Sekretarz Gminy, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz (część wsi Krupniki). 
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Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że zmiana miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz dotyczy części wsi Krupniki- jest to kilka działek o łącznej 

pow. 1, 2155 ha. Jest to obszar objęty planem obecnie obowiązującym, ale jest to miejsce, 

które w „starym” planie zostało przez pomyłkę źle oznaczone na rysunku planu ponieważ jest 

to teren rolny (w ewidencji gruntów jako rola kl. V) natomiast urbanista kreśląc plan 

pomalował to na zielono i z tego wynikało, że jest to teren przeznaczony pod zalesienie. 

Stanowi to ogromny problem dla właścicieli tych działek, tym bardziej, że nałożyło się na to 

postępowanie sądowe o zniesienie współwłasności gdzie pojawia się szacunek rzeczoznawcy. 

Proponujemy przeznaczenie tego terenu pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne. Przy 

wyłożeniu planu pojawiła się jedna uwaga w sprawie ograniczenia przeznaczenia terenu 

wyłącznie do zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej bez wyszczególnienia, jak 

obowiązywało dotychczas, również zabudowy pensjonatowej i letniskowej, która nie została 

uwzględniona. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz 

(część wsi Krupniki). 

 
W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/189/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 35) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski i Ireneusz 

Jabłoński. 

 

 

Ad. 17 – 

 

 Temat dotyczący zmiany nazwy ulicy w Choroszczy przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że w związku z obowiązującymi przepisami ustawy  

z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego 

przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej – proponuje się zmienić 

dotychczasową nazwę ulicy „Generała Zygmunta Berlinga” położonej w Choroszczy 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka o numerze geodezyjnym 1201/7 na nazwę ulicy 

„Józefa Kalinowskiego”., która to nazwa jest propozycją Towarzystwa Przyjaciół 

Choroszczy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski dodał kilka słów o Józefie Kalinowskim: Józef Kalinowski (ur. l 

września 1835 w Wilnie, zm. 15 listopada 1907 w Wadowicach) - polski duchowny 

rzymskokatolicki, karmelita bosy, inżynier, oficer carskiego wojska w stopniu porucznika, 

powstaniec styczniowy, sybirak, nauczyciel, wychowawca, święty Kościoła katolickiego. 

Gdy wybuchło powstanie styczniowe, zrezygnował z pracy w rosyjskim wojsku w obawie 

przed otrzymaniem rozkazu walki przeciwko rodakom. Mimo iż był przeciwny wszczynaniu 

powstania styczniowego, włączył się w nie i objął stanowisko ministra wojny w litewskich 

władzach powstańczych. Pod koniec 1863 roku przekonał się o beznadziejności sprawy  
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i zaniechał działań. W marcu 1864 roku został aresztowany i skazany na karę śmierci, ale 

wyrok zmieniono na zesłanie i katorgę. Na zesłaniu coraz mocniej przekonywał się o swoim 

powołaniu zakonnym. W 1874 roku został zwolniony z wygnania. Przyszły święty wstąpił do 

zakonu karmelitańskiego w 1877 roku, w wieku 42 lat. Po złożeniu pierwszych ślubów  

i odbyciu studiów teologicznych, przyjął święcenia kapłańskie w 1882 roku. Trzykrotnie 

sprawował funkcję przeora w Czernej, tyleż razy był przełożonym klasztoru w Wadowicach. 

Spędził w zakonie_30 lat. Zmarł 15 listopada 1907 roku w Wadowicach. Jan Paweł II 

kanonizował go 17 listopada 1991 roku w Rzymie. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

zmiany nazwy ulicy w Choroszczy. 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/190/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 36) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski i Ireneusz 

Jabłoński. 

 

 

 

Ad. 18 – 

 

W temat dotyczący nadania nazwy ulicy w Porosłach wprowadził Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski poinformował, że proponuje się nadać drodze gminnej 

położonej we wsi Porosły gmina Choroszcz, oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działki  

o numerach geodezyjnych 311, 320/7, 320/9 przebiegającej od ulicy Sadowej w kierunku 

zachodnim, nazwę "Parkowa". 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  
W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/191/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 37) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski i Ireneusz 

Jabłoński. 

 

 

Ad. 19 – 

 

Głos zabrała Zastępca Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Choroszczy, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Choroszcz na lata 2016-2018. 
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Małgorzata Klimaszewska poinformowała, że działania na rzecz rodziny to czynności 

skierowane do poszczególnych jej członków oraz kampanie prowadzone na rzecz całej 

wspólnoty. Podstawowym założeniem Gminnego Programu Wspierania Rodziny jest 

utworzenie spójnego systemu wsparcia rodzin i dzieci przeżywających trudności  

w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych, mających na celu przywrócenie im 

zdolności do wypełniania tych ról, poprzez pracę z rodziną oraz zapewnienie pomocy  

w opiece i wychowaniu dzieci. Realizowane w ramach programu zadania koncentrować się 

będą nie tylko na dziecku, ale na całej rodzinie, również w sytuacjach, gdy dziecko zostanie 

umieszczone poza rodziną biologiczną. Ma to na celu pomoc w odzyskaniu przez rodziców 

funkcji opiekuńczych, tj. umożliwienie dziecku powrotu do środowiska rodzinnego. 

Priorytetem będzie stworzenie działań profilaktycznych i osłonowych tak, aby zapobiegać 

marginalizacji i społecznemu wykluczeniu mieszkańców. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Choroszcz na lata 

2016-2018. 

 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/192/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 38) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski i Ireneusz 

Jabłoński. 

 

 

Ad. 20 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad głos zabrał Sekretarz Gminy, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Choroszczy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że Pani * ((wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) kwestionuje działalność 

Burmistrza Choroszczy dotyczącą sposobu utrzymania drogi dojazdowej zlokalizowanej na 

działce nr 469 obr. Kruszewo. Pismem z dnia 08 lutego 2016 roku skarżąca wystosowała do 

Burmistrza Choroszczy prośbę o podjęcie kroków w celu naniesienia na mapę opublikowaną 

w Internecie drogi leżącej na działce numer geodezyjny 469 obręb Kruszewo oraz 

doprowadzenia przedmiotowej drogi do stanu umożliwiającego przejazd do będącej jej 

własnością działki numer geodezyjny *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego). W odpowiedzi poinformowano Panią * 

((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. 

o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)), że dane udostępniane w serwisie www.geoportal.gov.pl przez Główny Urząd 

Geodezji i Kartografii w Warszawie są danymi o charakterze poglądowym, natomiast w 

oficjalnym rejestrze publicznym jakim jest ewidencja gruntów i budynków prowadzonym 
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przez Starostę Białostockiego przedmiotowa działka figuruje. Ponadto stwierdzono, że 

odtworzenie drogi w terenie wymaga geodezyjnego wyznaczenia jej granic. Wyznaczenie 

punktów granicznych zostało zlecone uprawnionemu geodecie, a czynności przeprowadzono 

w obecności zainteresowanych stron w dniu 27.04.2016 r. Na podstawie powziętych 

informacji, poinformowano Panią * ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)), że lokalizacja drogi nie pozwala na jej 

odtworzenie w sposób bezpieczny dla dopuszczenia po niej ruchu, co wynika między innymi 

z położenia w bezpośredniej bliskości rowu melioracyjnego i aktualnej szerokości drogi 

wynoszącej 3m. Równocześnie zaproponowano skarżącej rozważenie możliwości 

zorganizowania zjazdu obsługującego działkę o numerze geodezyjnym *(wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)od strony drogi 

gminnej nr 106263B (droga Kruszewo - Izbiszcze). W kolejnym piśmie Pani * ((wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie 

do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) 

przyznała, że droga na działce o numerze 469 nie była wykorzystywana przez poprzedniego 

właściciela działki*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego), gdyż miała ona inne granice oraz miała możliwość 

użytkowania od strony drogi nr 106263B i ponownie poprosiła o wykonanie niezbędnych 

czynności, aby umożliwić dojazd po działce numer 469. 

Po ponownym przeanalizowaniu możliwości technicznej budowy drogi podtrzymano 

stanowisko zawarte w dotychczasowej korespondencji, że budowa drogi na w/w działce jest 

technicznie i ekonomicznie nieuzasadniona. Wyżej opisane okoliczności były w formie 

pisemnej przedstawiane skarżącej, lecz skarżąca nie przyjęła ich do wiadomości. 

Podsumowując, droga leżąca na działce o numerze geodezyjnym 469 jest porośnięta 

kilkuletnimi drzewami i krzewami ograniczającymi szerokość i wysokość skrajni drogowej 

oraz chwastami, praktycznie jest nieprzejezdna. Obecna sytuacja wynika z faktu, że z uwagi 

na swą lokalizację przez dłuższy okres czasu nie była ona wykorzystywana przez pojazdy  

i pieszych. Z drogi tej nie korzystali również właściciele innych działek, ponieważ wszystkie 

nieruchomości w sąsiedztwie mają zapewniony dostęp poprzez inne drogi gminne. 

Obiektywne potrzeby Gminy Choroszcz nie uzasadniają w chwili obecnej doprowadzenia do 

stanu przejezdności drogi na działce o numerze geodezyjnym 469. Prace pociągnęłyby za 

sobą konieczność poszerzenia pasa drogowego, wycinki drzew i krzewów, wykonania 

niezbędnych robót ziemnych i nawierzchniowych. Koszt powyższych prac byłby 

niewspółmierny do osiągniętych efektów w postaci zapewnienia dojazdu do jednej działki. 

Przy obecnych potrzebach gminy w zakresie zaspokajania potrzeb budowy, naprawy  

i utrzymania sieci drogowej realizacja niniejszego zadania jest nieuzasadniona.  

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XIX/193/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 39) 
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Obecnych 12 radnych, nieobecna Izabela Jeniec – Kardasz, Jacek Dąbrowski, Jacek Jasiński  

i Piotr Siemieniuk. 

 

 

Ad. 21– 

Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informacje Burmistrza Choroszczy  

i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy o przebiegu składania oświadczeń 

majątkowych w roku 2016. 

 

(informacje w załączeniu) 

Ad. 22 – 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej  Sesji Rady Miejskiej: 

 

Protokół Nr XVIII/2016 został przyjęty 11 głosami za. 

Obecnych 11 radnych, nieobecny Ireneusz Jabłoński, Jacek Dąbrowski, Barbara Walesiuk  

i Izabela Jeniec – Kardasz. 

 

 

Ad. 23 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

 
 

I. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

 w zakresie spraw komunalnych:  

- udział w szeregu spotkań w Starostwie Powiatowym w Białymstoku oraz Podlaskim Urzędzie Wojewódzkim 

ws. wykrycia na terenie gminy Choroszcz wirusa afrykańskiego pomoru świń (ASF), podjęcie wszystkich 

niezbędnych działań przeciwdziałających dalszemu rozprzestrzenieniu się wirusa; 

- zainstalowanie na budynku Urzędu Miejskiego w Choroszczy i uroczyste uruchomienie syreny alarmowej, 

będącej jednym z ważniejszych elementów Wojewódzkiego Systemu Wykrywania i Alarmowania, służącego do 

ostrzegania ludności – skutkuje to podwyższeniem poziomu bezpieczeństwa mieszkańców gminy Choroszcz, jak 

też osób goszczących na jej terenie; 

- kontynuacja, rozpoczętych w 2016 roku, spotkań Burmistrza gminy Choroszcz z mieszkańcami miejscowości 

w gminy Choroszcz (Turczyn, Jeroniki, Łyski) – podejmowanie tematów ważnych dla lokalnych społeczności, 

takich m.in. jak: budowa i remonty dróg, poprawa nawierzchni szlaków komunikacyjnych, poprawa oświetlenia 

ulicznego, remonty świetlic wiejskich, jak również infrastruktury sportowej, a także teleinformatycznej, poprawa 

bezpieczeństwa mieszkańców; 

- przeprowadzanie indywidualnych spotkań z sołtysami sołectw w gminie Choroszcz  

i przewodniczącymi osiedli w mieście Choroszcz, a także z mieszkańcami miasta i wsi ws., między innymi, 

dzierżawy, sprzedaży czy przekształceń gruntów, ws. indywidualnych nieruchomości, ogródków działkowych, 

wycinki drzew, poprawy sieci wodno-kanalizacyjnej, budowy wodociągów, a także miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego.  

- udział w spotkaniach z przedsiębiorcami w zakresie prowadzenia działalności gospodarczej na terenie gminy 

Choroszcz,  

- spotkania z przedstawicielami firm transportowych – publicznych i prywatnych w zakresie poprawy 

komunikacji w gminie Choroszcz, jak również skomunikowania gminy z innymi miejscowościami, w tym  

z miastem Białystok; 
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- udział w spotkaniach z kierownictwem instytucji usługowych w gminie i regionie,  

np. z Pocztą Polską, przedstawicielami prywatnych firm – w zakresie prowadzenia przez nie działalności na 

terenie gminy Choroszcz; 

- udział w spotkaniu z Zarządem Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej w Choroszczy,  

- udział w spotkaniu z przedstawicielami Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o.  

w Białymstoku, 

- udział w spotkaniach z przedstawicielami lokalnych jednostek OSP w zakresie ich działalności (np.  

w posiedzeniu Zarządu OSP w Żółtkach), jak również korzystania przez nie z infrastruktury gminnej czy 

doposażenia tych podmiotów w nowy sprzęt ratowniczo-gaśniczy; 

- uruchomienie 3. edycji Budżetu Obywatelskiego w mieście Choroszcz, przyjmowanie wniosków od sołectw 

ws. inwestycji podejmowanych przez nie w ramach Funduszu Sołeckiego na 2017 rok; 

 w zakresie spraw związanych z infrastrukturą drogową:  

- oddanie do użytku oraz otwarcie nowych odcinków dróg w gminie Choroszcz, w takich miejscowościach jak: 

Turczyn (26.08.2016) oraz Kruszewo (22.09.2016); 

- budowa nowoczesnego, wyniesionego ponad lustro jezdni przejścia dla pieszych na al. Niepodległości  

w mieście Choroszcz – poprawa bezpieczeństwa pieszych, w tym dzieci; 

- budowa dodatkowego i niezwykle potrzebnego parkingu przy pl. dra Brodowicza i ul. Powstania Styczniowego 

przy Stadionie Miejskim w Choroszczy; 

- udział w spotkaniach z przedstawicielami firm w zakresie przygotowania dokumentacji  

na realizacje inwestycji drogowych w gminie Choroszcz; 

- udział w spotkaniach z Dyrekcją Powiatowego Zarządu Dróg w Białymstoku – w zakresie realizacji inwestycji 

drogowych w gminie Choroszcz; 

- spotkania z kierownictwem regionalnych instytucji, jak również z włodarzami województwa podlaskiego, 

powiatu białostockiego miasta Białystok (UM Białystok) oraz włodarzami ościennych gmin w sprawie 

wspólnych inwestycji, w tym drogowych w gminie Choroszcz;  

- udział w spotkaniach Zarządu BOF, konferencji BOF, spotkaniach ws. projektu partnerskiego. 

II. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia i pomocą społeczną 

- spotkanie z przedstawicielami Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych PEFRON  

w zakresie ofert dla osób niepełnosprawnych w gminie Choroszcz; 

- spotkania z kierownictwem instytucji i placówek medycznych działających na terenie gminy Choroszcz, w tym 

z Dyrekcją Szpitala w Choroszczy; 

- uczczenie XXIII rocznicy powstania i działalności Klubu „Wolność” w gminie Choroszcz; 

- przystąpienie do programu pomocy żywnościowej potrzebującym mieszkańcom gminy Choroszcz w ramach 

Programu FEAD 2014-2020 – Podprogramu 2016; współpraca z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej w Choroszczy, Bankiem Żywności z Suwałk, Stowarzyszeniem „Monar”;  

- oferta bezpłatnych szczepień przeciwko grypie dla seniorów w gminie Choroszcz;   

- przystąpienie do Programu Profilaktycznego „Zdrowy rozwój – dobry start”, polegającego na objęciu 

bezpłatnymi badaniami przesiewowymi wszystkich pierwszoklasistów z gminy Choroszcz w zakresie wad 

wzroku, słuchu oraz wad postawy (współpraca ze Starostwem Białostockim oraz Powiatową Poradnią 

Psychologiczno-Pedagogiczną w Białymstoku); 

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu 

 w zakresie oświaty:  

- przeprowadzenie  indywidualnych spotkań z dyrektorami szkół, Zespołu Szkół w Choroszczy oraz przedszkoli 

w gminie Choroszcz – na temat funkcjonowania placówek w gminie Choroszcz w kolejnym roku szkolnym 

2016/2017; 

- przeprowadzenie niezbędnych remontów szkół i sal przedszkolnych do przyjęcia uczniów i podopiecznych  

w nowym roku szkolnym 2016/2017; 

- przystąpienie do uruchomienia w Choroszczy pierwszego Żłobka Samorządowego, dofinansowanego  

z programu rządowego „MALUCH” – przeprowadzenie inwestycji remontowo-budowlanych  

w pomieszczeniach; 

- spotkanie z Radą Parafialną ws. monitoringu. 

 w zakresie sportu:  
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- udział w spotkaniach z przedstawicielami organizacji sportowych, w tym LZS w sprawie dofinansowań klubów 

i organizacji sportowych działających w gminie Choroszcz;  

- spotkanie ws. funkcjonowania świetlicy „Wesoły Sportowiec”; 

 w zakresie kultury:  

- podpisanie Umowy o współpracy z Rejonem Grodzieńskim na Białorusi w zakresie wspólnych działań 

kulturalno-oświatowych, a także aplikowania o środki zewnętrzne w zakresie rewitalizacji zabytków, w tym 

zwłaszcza rewitalizacji budynku Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy; 

- udział w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

w zakresie współpracy nad współorganizacją lokalnych imprez kulturalnych i sportowych;  

- udział w spotkaniach z lokalnych organizacjami pozarządowymi w zakresie realizacji zdań z zakresie kultury, 

sportu i rekreacji w gminie Choroszcz. 

 

 

IV. Ponadto Burmistrz Choroszczy: 

- współorganizował i wziął udział w XXVII Jarmarku Dominikańskim; 

- współorganizował i wziął udział w Święcie Wojska Polskiego – zarówno w uroczystościach religijnych, jak  

i patriotycznych (uroczystości pod tzw. Szubienicą); 

- wziął udział w „Święcie Dziękczynienia” w gminie Choroszcz; 

- przyjął zaproszenie od SPP ZOZ w Choroszczy i wziął udział w uroczystościach upamiętnienia 75. rocznicy 

zagłady pacjentów w Nowosiółkach; 

- przyjął zaproszenie i wziął udział w uroczystym rozpoczęciu roku szkolnego 2016/2017 klas: IV-VI Szkoły 

Podstawowej, klas: I-III Publicznego Gimnazjum oraz klas III Liceum Ogólnokształcącego w Choroszczy; 

- współorganizował i wziął udział w obchodach upamiętnienia 77. rocznicy wybuchu II wojny światowej, 

uroczystości pod pomnikiem na placu dra Z. Brodowicza w Choroszczy; 

- wziął udział w Narodowym Czytaniu dzieła „Quo Vadis?” Henryka Sienkiewicza w Choroszczy; 

- uczestniczył w zebraniu członków Zarządu SGGN Narew; 

- uczestniczył w posiedzeniu Zarządu LGD N.A.R.E.W.; 

- współorganizował i wziął udział w wydarzeniu kulturalno-muzycznym MotoJam Session w Stajni  

w Choroszczy; 

- współorganizował i przyjął zaproszenie na Miejsko- Gminne  Zawody Sportowo-Pożarnicze Ochotniczych  

Straży  Pożarnych Gminy Choroszcz. 

 

Ad. 24 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym, które dotyczyły m.in. uczestniczenia w 

uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, spotkaniach na terenie 

gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego dyżuru. 

 

(informacja w załączeniu) 

 

 

Nastąpiła zmiana przewodniczącego obrad XIX Sesji – funkcję przejął 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy Andrzej Kościuczyk. 
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Ad. 25 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Tomasz Kraśnicki przypomniał o możliwości glosowania w kolejnej edycji Budżetu 

Obywatelskiego na 2017 rok spośród 3 zakwalifikowanych do konsultacji inwestycji,  

a mianowicie: 

1) doposażenie i wyremontowanie pracowni: muzycznej, plastycznej oraz fitness  

i tańców w Miejsko – Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy, 

2) wymianę trybun i ławek rezerwowych dla zawodników na Stadionie Miejskim  

w Choroszczy, 

3) zainstalowanie siłowni na świeżym powietrzu oraz uzupełnienie oświetlenia o kolejne 

słupy oświetleniowe  i uzupełnienie monitoringu na niezagospodarowanym terenie 

przy tzw. Kominowym Bajorze. 

 

Radny Jacek Jasiński poruszając temat wyspy zwalniającej i przejść dla pieszych na Al. 

Niepodległości w Choroszczy poprosił o ustawienie barierek, aby mieszkańcy chodzili przez 

wyznaczone przejście, a nie przez skrzyżowanie. 

Radny Piotr Waczyński, w umieniu przewoźników nieczystości płynnych, poprosił  

o odblokowanie im przejazdu przy Kominowym Bajorze w okresie jesienno – zimowym (np. 

IX-IV) co wpłynie na obniżenie ich kosztów. 

 

Radny Piotr Siemieniuk zwrócił się z prośbą w imieniu mieszkańców wsi Mińce aby 

uporządkować działkę wiejską: zburzyć budynek i wyrównać teren. 

Poruszył także temat komunikacji na terenie południowym Gminy: jeździ tam PKS, ale 

pomimo niewielkiej odległości od pierwszych połączeń komunikacji miejskiej (ok. 3-5 km) 

bilety kosztują w granicach 7 zł. Tymczasem bilet z Choroszczy, gdzie odległość od 

pierwszych połączeń komunikacji miejskiej jest dłuższa, kosztuje 1,20 – 140 zł. Liczy więc, 

że komunikacja dla tych terenów, jak też dla części mieszkańców Choroszczy, zostanie 

zorganizowana. 

Kolejną z poruszonych przez niego kwestii były wyłączenia prądu (zwłaszcza w godzinach 

dziennych) – poprosił o zwrócenie uwagi dla Zakładu Energetycznego by ograniczyli te 

działania do niezbędnego minimum. 

 

Radna Wioletta Kowieska poruszyła następujące sprawy: 

1) z uwagi na sezon jesienny prosi o dokonanie przeglądu dróg na terenie sołectwa 

Klepacze pod kątem dosypania kruszywa i wyrównania, szczególnie zwraca uwagę na 

ul. Długą, Spokojną i Cichą; 

2) mieszkańcy postulują o doświetlenie przystanku autobusowego na wysokości ul. 

Spokojnej (sugeruje by zrobić to w porozumieniu z M. Białystok). 

 

Radny Piotr Dojlida poprosił o informację (pisemnie lub na e-maila) w jakiej kwocie 

rozstrzygnięto przetarg w ZEC – Wod w Choroszczy na zakup hydrantów. 

 

Radny Antoni Bogdan w imieniu mieszkańców ul. Sienkiewicza 27A proszą o wykonanie 

dojazdu do ich bloku. Z uwagi na sprawy własnościowe może zrobić to w porozumieniu  

z dyrekcją SPP ZOZ. 
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Burmistrz Robert Wardziński udzielając wyjaśnień powiedział, że: 

1) przejście na Al. Niepodległości: pomimo zaznaczenia przejść mieszkańcy będą 

chodzili jak im najkrócej, chodziło, więc o zbudowanie przejścia, które zadziała 

bardziej na kierowców by zdążyli zahamować, sprawa ta była przemyślana w ramach 

komisji (Policja, Urząd, Powiat), koszty wykonania po 50% z Powiatem; 

2) znak przy ul. Branickiego ograniczający wjazd pojazdom przekraczającym tonaż: 

możemy zdjąć ten znak na okres zimowy, aby przewoźnicy mogli korzystać z tego 

skrótu, ale musimy brać także pod uwagę stan ul. Branickiego, ponieważ za chwilę 

będzie zniszczona – do 30.10.2016 r. decyzja w tej sprawie zostanie podjęta; 

3) droga w Mińcach – poinformował, że wspólnie z wójtem Turośni dzięki dobrej 

współpracy z sąsiednimi samorządami, doprowadzono tą inwestycję w całości; 

4)  budynek w Mińcach zostanie zburzony, a plac zagospodarowany zgodnie z wolą 

mieszkańców; 

5) połączenia komunikacyjne na południu gminy: zepniemy wszystkie sieci na 

południowej stronie aby połączyć te wioski z miastem i Choroszczą, ale tak by nie 

dublować tras; 

6) stan dróg w Klepaczach: przyznał, że nie wygląda to źle, ale pogoda nie sprzyja, 

natomiast nie można nasypać kruszywa na zapas, bo nie wiemy gdzie utworzą się 

„dziury”; 

7) ul. Graniczna: inwestycja jest na etapie projektowania, dążymy do wykonania tej 

ulicy, ale mamy problem z jej odcinkiem pomiędzy przystankami – z umieszczeniem 

oświetlenia bo wychodzi po stronie przystanków, a część terenu jest Białegostoku – po 

wykonaniu całej ulicy będziemy reagować na oświetlenie; 

8) hydranty: proponuje zwrócić się z zapytaniem bezpośrednio do Spółki; przypuszcza, 

że oferty i koszty są na stronie Internetowej Spółki; 

9) ul. Sienkiewicza 27A: to temat złożony, wjazd będziemy wykonywać do granicy 

naszego terenu (przy okazji inwestycji ul. Sienkiewicza), dalej to teren w dyspozycji 

dyrektora SPP ZOZ czyli Marszałka Województwa, do którego wystąpiliśmy  

z pewnymi propozycjami – toczą się procedury; 

10)  w sprawie wyłączeń prądu wystąpimy do PGE.  

 

 

Ad. 26 – 

Zapytania i wnioski zgłosili: 

 

Andrzej Łukaszewicz sołtys wsi Sienkiewicze poruszył następujące kwestie: 

1) wysokich cen biletów PKS – gdyby Gmina dopłacała do biletów, więcej mieszkańców 

skorzystałoby z tych dojazdów, 

2) stanu drogi Sienkiewicze – Choroszcz: dziury, 

3) przekraczanej prędkości przez poruszające się po wymienionej drodze samochody. 

 

* ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 

r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)) poprosiła o zainteresowanie się przystankiem przy ul. Mickiewicza: kosić 

teren wokół, sprzątać kosze i teren przystanku, zrobić jego zadaszenie. Zwróciła także uwagę, 

że wjazd z ul. Mickiewicza na drogę prowadzącą do jej posesji jest za wąski: samochody 

mają problem z zakręcaniem, wpływa na to także znak „droga bez przejazdu”.  
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Kazimierz Zajkowski sołtys wsi Porosły zaproponował, aby przy organizowaniu przetargów 

na roboty sprawdzać czy dana firma posiada odpowiedni sprzęt do wykonania danej pracy: 

złym przykładem jest wykonawca boiska w Porosłach, które jest bardzo nierówne. 

 

Burmistrz Robert Wardziński udzielając wyjaśnień powiedział, że: 

1) droga do Sienkiewicz: jest ruchliwa, trzeba jego zdaniem pomyśleć o progach 

zwalniających, procedujemy już budowę ścieżki rowerowej wzdłuż tej drogi więc to, 

ma nadzieję, pozwoli mieszkańcom poczuć się bezpieczniej; przy okazji budowy 

ścieżki rozważymy mocniejszą poprawę jezdni; 

2) odnośnie komunikacji (m.in. poruszanej przez p. Siemieniuka): podejmiemy z Radą 

decyzję o zmianie przebiegu linii 103 np. Choroszcz – Białystok (Zielone Wzgórza) 

Sz. Kruszewską; 

3) sprawy poruszone przez * ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 

5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)): o postawienie znaku, że droga jest 

tzw. ślepa był wniosek radnej by śmieciarki nie jeździły i nie zawracały; droga do * 

((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) jest 6m, którą nie dysponujemy, kończy się 

prywatnymi działkami – można ewentualnie postawić znak informujący gdzie jest 

koniec tej drogi. 

 

Ad. 27 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Wiceprzewodniczący Rady p. Andrzej 

Kościuczyk ogłosił zakończenie obrad XIX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 
     Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 

 


